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П Р О Т О К О Л 

№ 5 
 

 Днес, 15.02.2024 г., от 11:00 часа в зала 203 на Община Шумен се проведе заседание на 
ПК по „Икономическа политика, общинска собственост и контрол по сделките с общинско 

имущество”. 

  

На заседанието присъстваха: 

СУНАЙ САДЪК                                 председател  

ЗЛАТИН КАЙРЯКОВ                       зам.-председател 

ГЕОРГИ ГЕОРГИЕВ                         член 

ПЕТЪР ПЕТРОВ                     член 

ИВАЙЛО ИЛИЕВ                                      член 

ДАНАИЛ ДАНЧЕВ                                   член 

По уважителни причини от заседанието отсъства: 

ДИМИТЪР АЛЕКСАНДРОВ                   член 

 

На заседанието присъстваха още: г-жа Ася Аспарухова – председател на Общинския съвет; 
г-н Николай Колев - заместник-кмет по „Икономическо развитие“; г-жа Десислава Петрова – 

заместник-кмет „Бюджет и финанси“; г-жа Диляна Христова – началник на отдел БФ и ЧР; г-жа 
Пенка Василева – началник отдел УОС; г-н Румен Въков – ст. юрисконсулт; г-жа Мариела Пенева 
- ст. експерт „Бюджет и човешки ресурси”, общински съветници, общинските предприятия и 

журналисти. 

Заседанието бе открито и ръководено от председателя на ПК ИПОСКСОИ - г-н Сунай 

Садък, който представи точките, насочени към комисията, текущите материали и попита за други 

предложения по дневния ред. Няма такива.  
 

С 6 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” комисията прие следния: 

 

Д Н Е В Е Н     Р Е Д: 

 

I. Докладни записки за предстоящата сесия: 

1. Приема бюджета на община Шумен за 2024 г. - докладна записка от проф. Христо 

Христов – кмет на община Шумен / т. 6 от дневния ред на предстоящата сесия/; 

2. Приемане на изменение и допълнение в Наредба за определянето и администрирането на 
местните  такси и цени на услуги на територията на Община Шумен.. - докладна записка от проф. 

Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 7 от дневния ред на предстоящата сесия/; 
3. Представяне на Програма за управление на Община Шумен в мандат 2023-2027 г. - 

докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 8 от дневния ред на 

предстоящата сесия/; 

4. Предоставяне на активи-публична общинска собственост /ПОС/, съгласно чл. 19 от 
Закона за водите. - докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 10 от 

дневния ред на предстоящата сесия/; 

5. Одобряване на предварителното съгласие, постигнато със собствениците на поземлени 

имоти, засегнати от предстоящото разширение на Гробищен парк на кв. Дивдядово, гр. Шумен. 

- докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 11 от дневния ред на 

предстоящата сесия/; 

6. Отдаване под наем чрез търг на част от недвижим имот - публична общинска собственост 
за търговска дейност, на основание чл.14, ал.7 от ЗОС - докладна записка от проф. Христо 

Христов – кмет на община Шумен. /т. 12 от дневния ред на предстоящата сесия/; 

7. Промяна на статута на сграда с идентификатор 83510.668.59.1, находяща се в гр. Шумен, 

ул. „Гоце Делчев“ № 7, предоставени за управление на ОП „ОЖИ“. - докладна записка от проф. 

Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 13 от дневния ред на предстоящата сесия/; 
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8. Отчет за изпълнението на решенията на Общински съвет за 2023 година. - докладна 
записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 15 от дневния ред на 

предстоящата сесия/; 

9. ДАВАНЕ НА СЪГЛАСИЕ ОТ ОБЩИНСКИ СЪВЕТ-ШУМЕН ЗА ЧЛЕНСТВО НА 

ОБЩИНА ШУМЕН В СДРУЖЕНИЕ С НЕСТОПАНСКА ЦЕЛ "АСОЦИАЦИЯ НА 

БЪЛГАРСКИТЕ ГРАДОВЕ И РЕГИОНИ"  И ОПРЕДЕЛЯНЕ ПРЕДСТАВИТЕЛ В СЪЩОТО. - 

докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 17 от дневния ред на 

предстоящата сесия/; 

10. Даване на съгласие от Общински съвет-Шумен за участие на Община Шумен като 

партньор на „ОПЕРАТОР НА ИНДУСТРИАЛЕН ПАРК ШУМЕН“ ЕООД с проектно 

предложение № BG-RRP-3.007-0006 „Развитие на “ИНДУСТРИАЛЕН ПАРК ШУМЕН“ АД, чрез 
изграждане, реконструкция и рехабилитация на довеждащата и вътрешната техническа 
инфраструктура в границите на индустриалния парк с цел привличане на допълнителни 

инвеститори“ от 16.11.2023г. за получаване на безвъзмездни средства по процедура чрез подбор 

на предложения за изпълнение на инвестиции от крайни получатели BG-RRP-3.007 „Програма за 
публична подкрепа за развитието на индустриални райони, паркове и подобни територии  и за 
привличане на инвестиции (AttractInvestBG)“. - докладна записка от проф. Христо Христов – 

кмет на община Шумен /т. 18 от дневния ред на предстоящата сесия/; 

11. Одобряване от Общински съвет Шумен на споразумение за сътрудничество между 

община Шумен и Сдружение с нестопанска цел „Българска асоциация за пещерен и еко туризъм“. 

- докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 19 от дневния ред на 

предстоящата сесия/; 

12. Прилагане разпоредбите на чл. 6, ал. 1 от Закона за общинската собственост, чл. 15, ал. 

3 във връзка с чл. 15, ал. 5 от ЗУТ, чл. 2, ал. 4 и чл. 50, ал. 1 от Наредбата за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинско имущество за: 

Прилагане на уличната регулация на УПИ ІІІ-235 в кв. 24 по плана на кв. Макак, гр. Шумен 

и 

Промяна границата между имот с идентификатор 83510.678.321и имот с идентификатор 

83510.678.327 по КККР на гр. Шумен. - докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на 
община Шумен /т. 21 от дневния ред на предстоящата сесия/. 

 

II. Текущи материали. 

1. Отговор с Рег. № 74-00-017/24.01.2024 г. от  ОИЦ Шумен, относно писмо с Рег. № 61-

01-006/04.01.2024 г. от Сдружение на собственици.  

2. Искане с Рег. № 94-00-428/29.01.2024 г. от жителите на кв. Мътница, членове на 
читалище „Отец Паисий 1929“ – гр. Шумен, кв. Мътница и членове на читалищно настоятелство 

при читалище „Отец Паисий 1929“ – гр. Шумен, кв. Мътница 
3. Уведомително писмо с Рег. № ЕО-Ш-287 / 01.02.2024 г. от Съюз за стопанска 

инициатива.  
 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА 

Докладни записки за предстоящата сесия: 

 
1. Приема бюджета на община Шумен за 2024 г. - докладна записка от проф. Христо 

Христов – кмет на община Шумен / т. 6 от дневния ред на предстоящата сесия/. 

Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 
мнения и становища. 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“, представи накратко 

основните акценти в представената докладна.  
Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Кажете нещо за общинските 

предприятия /ОП/?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „За ОП сумата, 
която е определена е 15 000 000 лв. общо за седемте ОП. На даденият етап продължават и седемте 



 3

да функционират и да работят. На всяко едно ОП е заложено увеличение на трудовите 
възнаграждения съобразно МРЗ и ефекта от нея и 10 % на всички останали служители. 

Традиционно за ОП – ОП ОЖИ, ОП „Чистота“, ОП „Строителство и благоустройство“ и ОП 

„Паркове и обредна дейност“ има в докладната предложени по 100 лв. ваучери в подкрепа на 
работещите в предприятието, съгласно изискванията на Наредба №7 и ЗКПО ще бъдат 
предоставени, тоест за всички служители.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Ежемесечно?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Ежемесечно, да. 
Приходите на ОП ги виждате в Приложение № 7.“ 

Г-н Сунай Садък даде думата на ръководителите на ОП да представят в резюме основните 
моменти в план-сметките си за 2024 г. и предстоящи дейности през годината. 

 Г-н Сергей Стойков – директор на ОП „Паркове и обредна дейност“ – „Миналата 
година бюджета на предприятието е бил 1700 000 лв. За тази година е предвиден бюджет от 
1 803 936 лв., от които 446 000 лв. са заплати на 70-те човека, които работят в предприятието. От 
тях 23-ма са били на МРЗ от 780 лв., сега с увеличението с 20 % тя става 933 лв. На останалите 
работещи има 10% увеличение на РЗ. При това положение ако запазим стойността на издръжката 
от 440 000 лв. няма да ни достигнат 45 000 лв. за фонд РЗ, за да може да бъде увеличена с 10 % 

на останалата част от персонала. Друг основен момент е, че се намалява разликата от между тези, 

които са получавали МРЗ и тези, които са получавали примерно  880 лв., досега разликата е била 
100 лв., сега става 35 лв. със съответните увеличения. Това за мен е малко несправедливо и не 
зная как ще го решаваме.  

По отношение на дейността за зоокътът сме подали документи по един проект за 
безвъзмездно предоставяне на средства ако ни одобрят се очаква да се получат няколко милиона, 
които да бъдат разходвани за разширяване на зоокъта.  

По останалата част обредните дейности регулярно си вървят нещата. Може би трябва да се 
помисли в предвид на това, че цените, които в момента са там са от 2011г. – 2012 г. и може би 

трябва да направим предложение за коригиране на цените, защото в съседни на нас общини 

цените драстично се различават от нашите в посока нагоре. По отношение на благоустрояването 

и озеленяването разполагаме с достатъчно техника на този етап – двадесет и няколко моторни 

машинки за косене, три трактора с косачки. Надявам се да успеем да се справим с това, което 

предстои.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Колеги, имате ли въпроси?“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Възнамерява ли предприятието Ви да 
ползва външни услуги? Какви и на каква стойност?“ 

Г-н Сергей Стойков – директор на ОП „Паркове и обредна дейност“ – „Няма заложени 

в план-сметката.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Имате 84 000 лв. разходи за външни 

услуги.“ 

Г-н Сергей Стойков – директор на ОП „Паркове и обредна дейност“ – „Тези средства, 
доколкото си спомням за миналата година, те се преповтарят, използват се сервизи за поддръжка 
на техниката. Мисля, че в новия бюджет е залегнало закупуване на автовишка, там отиват 
сериозни средства, защото нашите автовишки са малки до 18 м. височина. Има големи дървета, 
за които е необходима голяма автовишка, а има и дървета, където е невъзможно и се налага да се 
ползват също външни услуги, т. нар. „алпийски способ“ за рязане на дървета. Викат се хора 
специалисти, с които се сключват граждански договори.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Скоро приехте новата длъжност, 
някакви липси на техника да има предприятието?“ 

Г-н Сергей Стойков – директор на ОП „Паркове и обредна дейност“ – „Трудно ми е да 
кажа да или не. Засега мисля, че предприятието е обезпечено с техника. Имаме и една цистерна 
за поливане на цветята, имаме няколко трактора, които ще ползваме за косене на големите площи. 

Имаме две дробилки за наши нужди за съжаление не са достатъчни, защото много клони се 
събират.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Да разбираме, че няма липси на 
техника в предприятието?“ 
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Г-н Сергей Стойков – директор на ОП „Паркове и обредна дейност“ – „Винаги може и 

още.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Благодарим Ви. ОП ОЖИ, 

заповядайте.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Общо казано в 
предприятието работим в четири направления – паркинги, пазари, спортни зали и жилища. Без 
спортните имоти всички други генерират приходи, средно около 700 000 лв. на година. В частта 
„спортни имоти“ имаме генериран приход около 150 000 лв. В разходната част имаме в 
„издръжка“ за миналата година близо милион, тази година малко е завишена и фонд „работна 
заплата“, също в рамките на близо милион. За миналата година при план-сметка в размер на 
2 188 000 лв., в приходната част сме реализирали около 2 400 000 лв., тоест в приходната част 
успяхме да преизпълним. В разходната част за жалост също малко успяхме да преизпълним, 

имахме известно дофинансиране от Общината. Тази година сме заложили увеличение на план-

сметката, съобразно е предложена програма за всичко как ще се случи. План-сметката е завишена 
до близо 2 900 000 лв. Смятаме, че това е напълно възможно да бъде реализирано, като цялата 
план-сметка е балансирана в рамките на предполагаемите собствени приходи. Това е.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Искам да попитам относно паркингът, 
който се намира пред Новата поликлиника и бариерите, които са там, предвижда ли се 
изграждането на някакви информационни табели непосредствено преди паркинга? Въпросът ми 

е продиктуван от това, че се образуват в пиковите часове много сериозни задръствания по 

еднопосочна улица. Улицата е направена еднопосочна точно с тази цел да се избегнат 
задръстванията. Има ли заложени средства за изграждане на подобна информационна табела, 
която да информира гражданите за свободни места на паркинга?“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Средства няма заложени, 

поради факта, че те бяха заложени в миналогодишният бюджет и ние такава информационна 
табела преди десетина дни поставихме. На тази табела се посочват свободните места или 

съответно, че няма места. Разполага вече паркингът с такава табела, но все пак се образуват тапи 

и причината за това е, че шофьорите като видят, че няма места се подреждат и чакат да се 
освободи място. Другата причина за този проблем е, че непосредствено преди паркинга има 
стоянка за таксита и третата причина е за товаро-разтоварна дейност на търговските обекти от 
ляво на ДКЦ. Там спират товарни автомобили непосредствено до казаните, тоест ако 

инспекторатът от Общината или контролните органи от МВР – КАТ си свършат работата няма 
да има никакъв проблем. Което е трябвало ние да го направим, сме го направили.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Благодаря Ви.“ 

Г-н Георги Георгиев - член на ПК ИПОСКСОИ – „И аз имам един въпрос, външни услуги 

в разходната част 300 000 лв.? Няколко думи за тях да кажете.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „В миналогодишната сметка, 
по памет бяха заложени около 290 000 лв., ние реализирахме около 225 000 лв. – 230 000 лв. Тази 

година сме заложили 300 000 лв., знаете услугите подскачат драстично. Може би в детайли да 
кажа къде се разходват. Както колегата, предишно говорещият, каза най-вече за ремонтни работи 

на съществуващата техника, освен това ние имаме и доста сключени договори за обслужване. 
Обслужване на паркоматите на „синята зона“, обслужване на асансьори на зала „Арена“, 

поддържане на терена около зала „Арена“ и ред други такива услуги. Казвам миналата година 
около 225 000 лв., просто сме си отпуснали аванс, един буфер да имаме ако той не бъде 
реализиран, съответно по параграфи би могло да се прехвърлят средствата в частта „издръжка“.“ 

Г-н Красимир Кънчев – журналист – „Кой поддържа около зала „Арена“? Външна 
услуга?“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Косенето.“ 

Г-н Красимир Кънчев – журналист – „Външна фирма?“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Да.“ 

Г-н Красимир Кънчев – журналист – „Общинската, защо не го извършва?“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Те да кажат защо. Те не 
разполагат нито със средства, нито с хора. Идват пикови моменти, в които не могат да реагира.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Драстично завишен е разхода за вода и 

ел. енергия от 300 000 лв. на 800 000 лв. спрямо миналата година.“ 
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Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Това не е точно вода, а вода, 
горива и енергия. Имаше увеличение и на ел. енергията, и на газта, и на водата. Основно тези 

разходи по 4.4. са за спортните имоти.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Отчетът миналата година на този 

параграф колко е?“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Около 900 000 лв.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „За 2023 г. в този параграф имате 300 000 

лв., не зная как сте изхарчили 900 000лв.?“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „На практика е така.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Имаше множество актуализации през 
годината, можехте да поискате актуализиране.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Ще 
компенсираме.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Това са 500 000 лв. разлика.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „530 000 лв. са били по 4.4., 

сега залагаме сума, която е малко по-ниска.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Ама сега залагате 821 000 лв.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Имаме нови спортни обекти. 

Новата зала, надяваме се стадиона, плувния басейн. Основно 4.4. се харчи за издръжка на 
спортните имоти.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Вижте, аз нямам против, но утвърдена 
план-сметката по този начин, Вие към края, към отчета може да си прехвърляте от пера в пера 
без да ни питате, както става ясно. Щом сте имали 365 000 лв., пък сега отчитате 530 000 лв. това 
е 60% завишение без да питате ОбС. Сега по този начин ако към края на годината или в средата 
имате икономия по този параграф без да питате пак ОбС.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „В частта „издръжка“ да.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Не считам, че е нормално и това е разлика 
от 250 % спрямо плана за миналата година и за тази година.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Няма как да е константа, 
която да я определям от сега. Поливането на спортните имоти зависи от климата, зависи от 
годината от всичко. Това е обективната причина за това, което е отразено в план-сметката.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Аз имам въпрос към г-н Стойков. Не 
можах да разбера защо „Арената“ я поддържа външна фирма озеленяването отвън?“ 

Г-н Сергей Стойков – директор на ОП „Паркове и обредна дейност“ – „Аз също не зная.“ 

Г-н Златин Кайряков – член на ПК ИПОСКСОИ – „Ако трябва аз да обясня като бивш 

директор. Имат поливна система, „Арената“, точно лятото трябва да се коси всяка седмица. Точно 

в разгара той е идвал при мен, но не можем да отделяме хора при положение, че предприятието 

и така му липсват кадри за целия град. Там има много храсти, окопаване, постригване и т.н.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Мислите, че това е по-ефективно 

икономически на Общината да ползва външна фирма, която да реализира печалба?“ 

Г-н Златин Кайряков – член на ПК ИПОСКСОИ – „Другият вариант е, че трябва да се 
увеличава щата на предприятието.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Ако от перото, от което те ще плащат на 
външна фирма се взима и се увеличава щата с по-малко пари, Общината ще спечели от това 
нещо.“ 

Г-н Златин Кайряков – член на ПК ИПОСКСОИ – „Ако Общината реши, че може да 
вдигне щата на общинското предприятие, това е друг въпрос.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Три месеца или четири.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Не виждам защо да не може?“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Допълнително да се правят анализи 

и после ще вземе решение.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Аз искам да се възползвам, че г-н Вълчев 
е тук и зам.- кмета по финанси, миналата сесия гласувахме ако се не лъжа да се предостави на 
УСШ помещения, които да ползват и те ни увериха, че всички консумативи, които ще 
изразходват няма да са за сметка на ОП ОЖИ.“ 
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 Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Напротив, при тях е.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Двете хиляди 

лева, които са свързани с преместването на колегите.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Не за преместването говоря. Говоря за 
консумативи – отопление, вода.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „За същите говоря. 
Те остават по план-сметката на УСШ. С протоколи те ще разменят помежду си тези разходи, тъй 

като няма контролно измервателни уреди.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Това е техническата част. Никъде не видях 

заложени средства единственото, което видях са 206 542 лв. за работни заплати. Те не са и 

второстепенен разпоредител. Откъде ще вземат средства да платят консумативите?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Те имат средства. 
Те имат също сметка, която им създаваме.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„В бюджета?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Да, в бюджета 
вътре са.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Само да ми покажете в коя справка са.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Приходите покриват ли разходите 
на вилата в Ловец?“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Може да се каже, че са на 
кантар. Тази година, която измина няма как да покрият, защото правихме ремонти на двете 
съществуващи бунгала и предходната година увеличихме беше от 15 на 25, предполагаме, че тази 

година вече ще имаме положителен финансов резултат.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „В края на годината ще държим да 
видим какво е състоянието.“ 

Г-н Светлозар Начев – общински съветник – „Колко струва издръжката на спортната 
база, г-н Вълчев?“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Аз отначало си позволих да 
го коментирам за миналата година е малко над 800 000 лв. издръжката на спортните бази. Тази 

година според мен няма как да е по-малко от тази сума и ще граничи с милион.“ 

Г-н Светлозар Начев – общински съветник –„Това включая и УСШ, предполагам?“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „В смисъл?“ 

Г-н Светлозар Начев – общински съветник –„Целият спорт.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Разходи за УСШ ние 
нямаме. Единствено консумативите, които евентуално ще генерират.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Включва ги.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Да.“ 

Г-н Светлозар Начев – общински съветник –„Не, защото имах среща с родители, които 

ни упрекват постоянно нас общинските съветници или Общината, че децата им не ползвали 

безплатно спортните бази. Това от години върви в обществото и ние най-вероятно трябва 
категорично да заявим, че всички деца на Шумен ползват безплатно спортните бази. Мисля, че 
ме разбирате за какво говоря. Тези, които са в УСШ, а те би трябвало да са обхванали повечето 

деца, на миналата сесия ни беше казано около 2000 деца, всички ползват безплатно, а в 
обществото остава, че ние събираме едва ли не от децата пари. Това не е вярно. Това, че клубовете 
ЮЛНЦ ги карат да си плащат членски внос – 40 лв., 50 лв., 80 лв., това си е техен проблем. 

Общината, като община и ние като общински съветници никога не сме искали децата на Шумен 

да си плащат. Това трябва да е ясно и категорично просто аз бях изненадан, че в продължение на 
доста години хората остават с такова впечатление, защото когато децата ходят на тренировки те 
си плащат под формата на членски внос, такса. Няма да казвам спортовете, но такса еди-колко си 

средства и те мислят, че и най-вероятно им казват клубовете, че това е за заплащане на спортна 
база.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Само едно уточнение грубо 

казано за спорта, УСШ е с приоритет напълно безплатно в рамките на работния ден ползва 
абсолютно всички заявени от тях спортни бази, с изключение на тези, които са в наредбите за 
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заплащане на услуги. Това са „Арена“ и новото помощно игрище. Всички останали спортни бази 

ги ползват безплатно. Спортните клубове преминали през двете комисии за одобрение да ползват 
спортните бази и за финансиране, абсолютно по същия начин ползват безплатно спортните бази. 

Тоест ако са минали през двете комисии, списъка утвърден от комисията и кмета се свежда на 
вниманието на ОЖИ, ние сключваме с тях договор за безплатно ползване на спортните бази. 

Дори това, което вие коментирахте клубовете и частните спортни клубове НПО, които са също 

имат право да ги ползват безплатно ако са преминали през двете комисии, съобразно наредбите.“ 

Г-н Светлозар Начев – общински съветник –„Двете наредби, едната за използване на 
спортна база, другата наредба за финансиране на клубовете.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Да, точките на база 
постигнатите резултати, тоест ако клубовете са изрядни, ако клубовете имат участие в държавни, 

международни и други първенства и имат съответните точки, те биват финансирани и съответно 

при нас ползват безплатно спортната база.“ 

Г-н Георги Георгиев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Аз само един коментар. Г-н Вълчев, Вие 
управлявате предприятие, което кумулира не малко парични средства.“ 

 Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Всичките, които са 
заложени.“ 

Г-н Георги Георгиев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Всички, които са заложени и 

коментираме, че реализирате разходи. Малко излиза, че приходите, които имаме трябва да 
намерим начин да ги изхарчим. Само това искам да коментирам. Благодаря.“ 

Г-н Юлиян Вълчев – ръководител направление в ОП ОЖИ – „Когато коментирахме и 

правихме план-сметката не исках да говорим за разходите, защото те са почти константни. Те са 
най-вече 4.4. и заплати, други разходи почти нямаме. Единствено целта на предприятието е да 
реализира повече приходи. Реализираме ли повече приходи ние ще успеем. Така или иначе ние 
си вършим работата по план-сметката, но още се иска за спортните зали, иска се за ремонт на 
жилищата, иска се и модернизация на „синя зона“ и паркинги. Разходната част си върви, дай 

Боже, да съберем повече приходи. Място ще им намерим.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „ОП „Чистота““ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Уважаеми дами и господа, 
проектобюджетът на ОП „Чистота“ за 2024 г. е разработен между ОП и общинска администрация 
и за 2024 г. възлиза на 4 446 326 лв. Само за сравнение да кажа за календарната 2023 г. ОП 

„Чистота“ касовото изпълнение на изразходваните средства е 3 920 000 лв.  Заложените средства 
са достатъчни за функционирането на предприятието за 2024 г. спрямо предметът на дейност, 
който имаме и основните си задачи към момента. Естествено ако общинска администрация или 

ОбС реши да увеличи обема на дадена дейност в предприятието или да възложи нови задачи с 
по-голям обем тогава ще трябва да се прецизира допълнително дали ще има нужда от финанси, 

или ще можем с буферни средства да се справим с този бюджет. Друго, което мога да отбележа 
решението на ОбС за 28 служители, които назначихме по селата от 01 януари към момента са 
заложени всички възнаграждения в нашата план-сметка, но ние работим съвместно с ДБТ, всяка 
седмица се чуваме с директора на ДБТ и се надявам както миналата година, така и тази да 
изпълним програма именно за тези служители и да можем да икономисаме средства в размер на 
200 000 лв. - 220 000 лв. На въпрос от бюджетна комисия от г-н Йонков: „Какво е заложено в 
Бюджет 24 и по-скоро в сферата на поддържане на града и намаляване на запрашеността?“, в 
намаляването на запрашеността са свързани няколко дейности – ръчното поддържане на пътните 
платна, машинното метене с мото метачки и финалното машинно миене на улиците. Тук в 
бюджета са заложени едно машинно миене на целият град- основно, както и в най-топлият месец 

август в топлите часови диапазони оросяване на пътните платна на дюзи, с цел намаляване на 
запрашеността и разхлаждане на градската среда. Разчетена е една основна мото метачка, която 

да поддържа пътните платна и една допълваща. За сметосъбирането 365 дена по 12 часа, както и  

чистотата на териториите за обществено ползване за целия град и селата вече. Това е лично, което 

мога да кажа.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Падат ви драстично приходите от 
икономическа дейност, тоест от заложени 580 000 лв. през миналата година сега са на 445 000 лв. 
На какво се дължи?“ 
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Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Тази година анализната цена за тон 

депониран отпадък беше приета от регионалното сдружение и ние изпълняваме, възлиза на 370 

лв. на тон и реакцията на бизнеса, защото регионалното депо приема вече само производствени 

отпадъци от ЮЛ, битови отпадъци не се депонират на депото. Реакцията на бизнесът от 139 лв.  
на тон на 370 лв. е точно това. Миналата година сме обработили, по спомен карам, 500 тона като 

в момента имаме заявки със сключени договори от 2 000 тона, малко под 2 000 - 1980 тона. 
Обърнахме подхода на ОП и вече ние търсим клиентите, които да работят с нас на регионалното 

депо. Имаме сключени 10-15 договора, от които 2-3 от основните сме ги търсили ние и сме им 

предлагали нашите условия, но преди всичко намаляне обема на отпадъка влияе върху нашите 
собствени приходи. Ние имаме заложени за 2024 г. – 445 000лв., януари месец не е показателен, 

защото той е началото на годината, а силният сезон в отпадъка са пролетно-летния период. С 

фактурите, които сме пуснали за януари месец и аз съм притеснен за собствените приходи, но ще 
направим всичко възможно да ги изпълним.“  

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Общината съзнава ли, че нямайки 

приходи за депониране, няма да има и отчисления, които да ни допълват план-сметката за в 
бъдеще.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Отчисленията от 
депониращите фирми ли? Кои отчисления?“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Тоест намаляват отчисленията като цяло 

и няма да можем да попълваме.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Намаляват 
отчисленията от депониращите фирми само, иначе тъй като ние не сме си  изпълнили целите Те 
вече си продължават да си се начисляват само, че си се ползват в рамките на общината. Тази сума, 
която планират колегите, тя влиза по стопански начин чрез договори, които г-н Цанков сключва, 
за което е упълномощен от Кмета. Договорът се състои от два елемента. Единият елемент е 
чистият приход, който получава ОП „Чистота“ и вторият елемент са фирмите, които са 
депониращи отпадъка. Те внасят по закон такса отчисления и обезпечения към Община Шумен 

и Община Шумен  съответно ги ползва по указания от Общински съвет начин.“ 

 Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Г-н Данчев, аз разбрах въпроса.“ 

 Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Тоест намалявайки чистият приход за 
предприятието ще намали и прихода, който ни допълва план-сметката. Това искам да кажа, за 
годините натам.“ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Аз разбрах въпроса Ви. Ние 
действително по план-сметката по чистота, която вие гласувахте има заложени разходи, именно 

от отчисленията. Това е една малко вариопреса необходима за обслужването на централната 
градска част, защото са много тесни улиците и има проблеми с безразборното паркиране и едно 

самосвалче с кош, което да поддържа кошчетата на ръчна оборка. Като цяло ние ползвахме през 
годините отчисленията именно да развием предприятието. Закупихме техниката, контейнерите 
всичко, което се създаде в ОП беше през отчисленията. Закупувайки тези две машини аз смятам 

лично като специалист, че ОП с техниката е разположено добре ако няма нови задачи. Имам 

предвид ако не се тръгне към поемане на селата да ги обслужва ОП „Чистота“. Другото , което е 
нашата техника е тясно специализирана и много натоварена – 365 дни по 12 часа, тя бързо се 
амортизира. Не случайно във външните услуги имаме заложени 299 000 лв., защото за 
поддръжката на тази техника ползваме външни услуги. Тя е специализирана, но сте прав, че в 
един момент, колкото и да поддържаш една машина то ще дойде момент да закупуваш нова.“  

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Това имах предвид, че при план-сметка 
от 10 000 000 лв. - 11 000 000 лв., ние събирайки 7 300 000 лв. в ТБО дефицит в един момент ще 
свърши приходоизточника към тези пари. Отчисленията, които ние ползваме за дофинансиране 
на план-сметката, те в един момент приключват.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Тези 2 000 тона 
депониран отпадък носят отчисления по 95 лв. на тон.“ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Г-н Данчев, отчисленията ти не 
можеш да ги ползваш за всичко, каквото решиш.“ 

 Г-н Златин Кайряков – член на ПК ИПОСКСОИ – „Данчев пита друго, но вие не може 
да се разберете. Отпадъкът от Езерово, той отива за оползотворяване и това, което отива в 
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Езерово, това не се плаща в тази набирателни сметка. Данчев пита точно това, че тези отчисления 
понеже отпадъка отива за оползотворяване няма да може да се ползва да се набира сума, с която 

да се развива предприятието.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „На 2 000 тона са 
около 200 000 лв.“ 

Г-н Златин Кайряков – член на ПК ИПОСКСОИ – „За разлика от предходни години.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Преходни години събирахме около 

1 800 000 лв.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Всичко 

разбираме, предходните години 25 000 тона са ходили на депото и върху тези 25 000 тона, 
Община Шумен е плащала въпросната цена.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Цената е твърде висока по този начин, 

каквото са спестили ще е капка в морето“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Аз искам да питам за текущ ремонт какво 

сте предвидили за 120 000 лв.? Казахте, че външни услуги ползвате за машините да ремонтират, 
сега кое от двете е? “ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Точно така, прав сте. В текущ 

ремонт е поддръжката на техниката, а външните услуги са всички абонаменти, които 

предприятието плаща през годината за поддържане на предприятието. Само да кажа, в тези 

299 000 лв. влизат 100 000 лв. за охрана на регионалното депо, което по закон трябва да го имаме 
и то е към ОП „Стопанска и охранителна дейност“.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Тоест Вие плащате на друго ОП?“ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Да, изцяло използваме ОП. Имаме 
абонаменти за фискализираните програми, за видеонаблюдението, което ни задължава от по 

миналата година поправка от законодателството, това е отдалеченият достъп към РИОСВ, 

проверките на кантарните устройства. „ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Това са от 299 000 лв,  а останалите 
122 000 лв.?“ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Ремонтът на техниката. Там е. Като 

миналата година касовото ни изпълнение за външни услуги беше за около 307 000 лв.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Тези 100 лв., които допълнително 

даваме сега във вид на купони ли ще бъдат за храна?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Ваучери, но моля 
колегите по-добре да кажат.“ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Искам да кажа, че при нас по-

нискоквалифицираните служители, които работят, а те са 50 % от предприятието от тях не 99 %, 

а 100 % са на запори към ЧСИ и когато в коледният период има заповед на Кмета и даваме ДМС 

за празниците на практика го плащаме на ЧСИ и те не усещат нищо като ефект. Ваучерите са 
лично за тях и те не подлежат на никакви санкции и даже ние с общинска администрация сме 
говорили в следващите период и години ако ще увеличаваме нещо, аз предпочитам ваучерите да 
се увеличават до максималният размер на 200 лв., защото много служители са в такова тежко 

състояние и те не проявяват разбиране, че ние плащаме техните дългове, а гледат фишовете си и 

казват: „Вие не ни плащате нищо на нас“.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Също аз искам да 
подкрепя г-н Цанков, че по-малки разходи се извършват така от гледна точка на тежестта на 
дохода, а пък се получава по-висок доход за тези хора, които са навънка.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Те предполагам имат и безплатна 
предпазна храна.“ 

 Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Ние заменихме с решение на ОбС 

това решение да даваме „топъл обяд“ на служителите, защото това като изпълнение беше много 

трудно. Ние вземахме пак от ОП храна и я разнасяхме като кетъринг фирма из целия град.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Те нали работят във вредни условия?“ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Не попадат в тази група. Илиев, не 
попадаме. Имаше специално решение на Общински съвет всяка година заделяха бюджетни 
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средства за изхранване на работниците. Там лошото беше, че едни попадат във външни условия, 
другите не попадат. Беше ад, ваучерите са най-добре.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Понеже споменахте за тези 28 души, 

които са били назначени да отговарят по селата, те на какъв принцип отговарят за селата? В 

смисъл те са като една бригада, която днес е в едното село, утре е в друго или за всяко село си 

има отговорник?“ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Ще обясня. Решението на ОбС е 28 

служители да назначим във всяко едно кметство без да има някакъв принцип на по-голямо село 

или на по-малко. Когато изпълнявахме програмата към ДБТ ни бяха отпуснати 50 служителя, 
тогава принципа по-големите села получиха по двама работника, по –малките по един, но тук 

изпълняваме вашето решение 28 служителя в 26-те села и в трите квартала сме назначили по един 

служител. Общо прави 29, единият е по ПМС назначен, за да няма ощетен.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „А, те работят ли тези хора?“ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Да, те са назначени към кметството 

и са с работен ден от 08:00 часа до 17:00 часа.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Защото имам информация от кмета на 
Велино, че той такъв човек при него няма.“ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Искам да кажа, че аз съм държал 

работника за селото да бъде посочен точно от кмета на селото.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Не, той човекът си търси работника и не 
знае кой му е работника.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Това искам да 
кажа, да не би да е напуснал старият работник и да нямат все още нов? По щата на предприятието 

има.“ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „Нямам конкретна информация по 

този случай, но хубаво е кметът на Велино да ми звънне и ще се разберем.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Отворена процедура има ли ДБТ за 
кандидатстване?“ 

Г-н Евгений Цанков – директор на ОП „Чистота“ – „За момента няма, но се очаква в 
пролетният период.“ 

Г-н Сунай Садък - председател на ПК ИПОСКСОИ – „ОП „Строителство и 

благоустройство“, заповядайте.“ 

Г-н Самуил Илиев – представител на ОП „Строителство и благоустройство“ – „За 
2023 г. по план-сметка имаме 1 700 000 лв. За „дейностите 8-9-8“, реално сме изпълнили 

1 069 456лв. От субсидия 709 612 лв., възстановен разход 359 844 лв. За „дейност 832“, 

изпълнението ни е 61 596 лв., като от субсидия 61 596 лв. За „дейността 619“ изпълненият обем 

е 170 713 лв., от субсидия 170 713 лв. За „дейност 606“ изпълнението ни е 553 105 лв. от субсидия 
515 978 лв., възстановен разход 37 127 лв. За „дейност 603“ изпълненият обем е 58 196 лв. от 
субсидия 40 718 лв., от възстановен разход 17 478 лв. Това е около 1 913 000 лв. сме изпълнили 

за миналата година. За тази година имаме  1 557 000 лв., като ще имаме малко недостиг обаче ще 
се стремим да го наваксаме от възстановеният разход.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Добре, благодарим. Като процент 
изпълнението на строително – ремонтни дейности по населени места за 2023 г. може ли 

ориентировъчно нещо да кажете?“  

Г-н Самуил Илиев – представител на ОП „Строителство и благоустройство“ – „Там 

имаме малко по-малко, защото трябваше да има за кметствата външна фирма да ги изпълнява. На 
две, три поръчки нямаше кандидати и малко се забавихме. По заявката, която имахме в момента 
работим в четири кметства по селата. Ще гледаме максимално да изпълним, което можем.“ 

Г-н Светлозар Начев – общински съветник – „Площадката зад Военното училище няма 
пейки, коментирали сме го. Има останали четири пейки, прибрани са преди известно време пак 

са сложени, пак са прибрани. Предвижда ли се, април месец се стопля времето там има много 

майки с деца, аз знам какъв е проблема, но искам да го кажете на комисията.“ 

Г-н Самуил Илиев – представител на ОП „Строителство и благоустройство“ – „Не 
знам дали са сложени и прибрани, такова нещо ние не сме изпълнявали. По принцип, за да сложа 
някъде нещо, аз получавам възлагателно писмо от Общината. Може би в началото на седмицата 
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минахме край Градската градина, защото имаме за там и взехме пейките, които са амортизирани 

и някои, които подлежат на ремонт. Имаме на склад чисто нови пейки и от общинска 
администрация ще решат колко да са в Градска градина, колко да сложим зад Военното училище. 
Може би в рамките до края на месеца ще бъдат поставени.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „ОП „Туризъм, публични прояви и 

атракции“, заповядайте.“ 

Г-жа Миглена Маринова – директор на ОП „Туризъм, публични прояви и атракции“ – 

„Нашата дейност не може да се сбие така нагъсто, както тази на колегите. Като основен източник 

на приходи за предприятието е мемориалният комплекс „Създатели на българската държава“, 

като в него са обособени два обекта – самият паметник и информационният център, който е към 

паметника. Обектът работи без почивен ден в годината, а в активният сезон работата на 
паметника е удължено почти на дванадесет часово работно време. Там стопанисваме обекта, 
доколкото ни позволяват силите в рамките на урбанизираната територия, имам предвид – цимент, 
асфалт. Дейностите ги извършваме почти ръчно относно почистването.  

Другите обекти, които са ни предоставени за стопанисване и управление това са пет къщи, 

които са разположени в ареал „Старият Шумен“. В два от тях имаме организирани туристически 

обекти за посещение. Едната е „Среброва къща“, където по проект е организирана, като къща на 
етносите. В друга от къщите сме организирали дейност на заведение за развлечение, където се 
предлага кафе на пясък с бяло сладко, тип възрожденско кафене. Останалите къщи се използват 
с решение на ОбС от читалища, сдружения „Клуб култура за Шумен“, в две от къщите са 
ситуирани ОДК. В активният сезон тези обекти също работят без почивен ден.  

Другата ни дейност е дейността на „Туристическият информационен център“ чрез него 

предоставяме туристическа информация и е организирана рекламата, която ни е възложена ние 
да извършваме. Поддържаме два домейна като информационни сайтове. Старият, който беше 
tourism-shumen.com и visitshumen.bg. Поддържаме активни страници в социалните мрежи. Чрез 
„Туристическият информационен център“ участваме в туристически борси и изложения, на 
които всъщност се предоставят възможности за туризъм на територията на Община Шумен. През 
тази година участието е предвидено през месец март, когато ще се проведе борсата в София. За 
съжаление няма да бъдем на индивидуален щанд, както бяхме в предходните години, ще 
ползваме щанд на територията на МТ.  

От миналата година влезе в експлоатация и Летния театър, стопанисваме и него. Ситуирали 

сме информацията за него в страницата visitshumen.bg, там сме разположили и календар със 
заетостите. Юли, юни, август и септември вече има доста добра заетост по подадени заявки и 

съответно вече има и финализирани сключени договори за ползване.“ 

Г-н Сунай Садък- председател на ПК ИПОСКСОИ – „Добре, благодарим. Колеги, имате 
думата за въпроси.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Приходите в какъв размер са за 2023 г.?“ 

Г-жа Миглена Маринова – директор на ОП „Туризъм, публични прояви и атракции“ –

„155 000 лв.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„А, сега с предоставеният Ви Летен театър, 

не предвиждате ли повече приходи?“ 

Г-жа Миглена Маринова – директор на ОП „Туризъм, публични прояви и атракции“ –

„Тук са.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Да, де ама с 15 000 лв. повече. Малко, 

малко са.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „26 000 лв. аз съм 

ги смятала.“ 

Г-н Сунай Садък - председател на ПК ИПОСКСОИ – „Сметката ще излезе на 
актуализация.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Г-жо Маринова, 
ние сме водили два пъти разговори по време на бюджета, нека да си види Младежкия дом и да 
си оцени приходната част.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Да, но отдаване под наем на помещение 
не е инцидентен разход така, че би трябвало приходите да са значителни.“ 
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Г-жа Миглена Маринова – директор на ОП „Туризъм, публични прояви и атракции“ –

„Те другите приходи са формирани в един период от юни до септември. Наемът ще трябва да 
бъде постоянна величина.“ 

Г-н Сунай Садък - председател на ПК ИПОСКСОИ – „ОП „Общински медиен център“, 

заповядайте.“ 

Г-н Даниел Малев – директор на ОП „Общински медиен център“ – „Старахме се нашият 
бюджет да е доста балансиран тази година. В момента сме добре окомплектовани с техника. 
Единственото, което предвиждаме е закупуване на видео кран и един по-голям монитор, с който 

да преоборудваме декорите в студиото. Разликата е в това, че имаме сключени договори от тази 

година Музикаутор, което ни натоварва с около 14 400 лв. годишно, но там просто няма начин. 

Досега сме успявали по някакъв начин да се разминем, тази година вече няма как да се случат 
нещата.  

Другото, което сме предвидили е малко завишение на заплатите на работещите в медията. 
Като собствени приходи предвиждаме 100 000 лв., което мисля , че е нормално да го изпълним. 

Евентуално могат да възникнат проблеми юни и юли във връзка с LED екрана, който е до 

зала „Младост“, тъй като часовете му са надработени вече над три пъти. Проучвам възможността 
за ремонт на този LED екран, затова не съм го заложил никъде, защото не мога да намеря фирма, 
която да се занимава с ремонта. Повечето, към които сме се обърнали искат тотална замяна, 
затова не съм го заложил на този етап като разход. Плюс това търсим възможност за финансиране 
по проект за изграждане на още няколко такива екрана. Ако успеем да го направим това ще бъде 
наистина добре за града.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Какъв е приходът за година от въпросния 
LED екран? Рентабилно ли е да го имаме е общият ми въпрос?“ 

Г-н Даниел Малев – директор на ОП „Общински медиен център“ – „Рентабилно е от 
гледна точка на това, че приходите са доста повече от колкото беше. Рентабилно е, защото там 

освен приходи от реклама, на този LED екран вървят доста реклами на Общината. Всички 

събития, които са от културният календар, вървят денонощно. За времето на работа на екрана от 
06:00 до 23:00 часа се оказа, че гражданите получават доста информация от този LED екран. Дори 

трябва да бъдат повече тези LED екрани.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Да, но 100 000 лв. на една бройка за каква 
рентабилност говорим?“ 

Г-н Даниел Малев – директор на ОП „Общински медиен център“ – „Има начини, стига 
да е качествен и нов, тъй като този е много остарял като модел.“ 

Г-н Георги Георгиев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Ако се закупи нов, като бизнес план във 
времето за колко време би се изплатил?“ 

Г-н Даниел Малев – директор на ОП „Общински медиен център“ – „В рамките на около 

две години новият LED екран ще бъде изплатен. За времето на гаранцията той ще бъде изплатен.“ 

Г-н Георги Георгиев - член на ПК ИПОСКСОИ – „При тези приходи, които залагате в 
момента.“ 

Г-н Даниел Малев – директор на ОП „Общински медиен център“ – „Да мисля, че няма 
да има проблем в рамките на две години той да се изплати, тъй като и качеството вече на 
изображението на този LED екран ще бъде значително по-добро. Има запитвания непрекъснато 

за LED екрана, но като видят в момента състоянието му някои се отдръпват, други продължават. 
Сега например сключваме договор с ШУ, те искат тяхната реклама да върви единствено и само 

на този LED екран.“ 

Г-н Георги Георгиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Някъде места подходящи за още 
допълнителни подобни LED екрани?“ 

Г-н Даниел Малев – директор на ОП „Общински медиен център“ – „Да, харесал съм си 

много. Най-хубавото място, което съм си харесал и което успях да се преборя при ремонта на 
Младежки дом това е стената, на която имаше винил, източната фасада. Предвидихме 
окабеляване, изградено е окабеляването там може да се направи наистина един голям хубав LED 

екран дори този LED екран ще бъде с такава резолюция, че да могат на живо да се излъчват 
събитията, които се случват в Младежки дом и Летен театър. Ние снимаме около 90 % от 
общинските мероприятия. Концерти, които са по-мащабни и се състоят в Младежки дом, и за 
които няма възможност хората да влязат в залата, защото са ограничени местата като бройка. 
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Също и за Летния театър съвсем нормално и спокойно на този LED екран ще можем да ги 

излъчваме на живо. Това са желания, аз имам идеи.“ 

Г-н Сунай Садък - председател на ПК ИПОСКСОИ – „ОП „Стопанска и охранителна 
дейност“, заповядайте.“ 

Г-н Митко Йоцов – директор на ОП „Стопанска и охранителна дейност“ – „Уважаеми 

г-н Председател, уважаеми общински съветници, дами и господа, аз съм новоназначен. Запознал 

съм се с бюджета, искам да се спра на две основни неща. В подробности ако желаете за бюджета 
ще дадем думата на главният счетоводител, затова е с мен.  

От 150 човека, които са в предприятието 130 са на МРЗ. Основно приходите ни са от 
стопанска дейност това са общинските училища, барчето и ресторанта на Общината. Това, което 

съм се запознал до момента барчето и ресторанта не са на печалба. Там има какво да работим, 

набелязали сме си план, в който се стараем да намалим загубите.  
Друго, което се стараем да направим, аз съм написал вече докладна записка до г-н Кмета, 

има училища общинска собственост и са се отказали от услугата охранителна дейност. Аз смятам, 

че не е редно, защото това е общинска собственост и тя трябва да се защитава. Да, с правото са 
си директорите те са на делегирани бюджети от две години има такава тенденция и мога да ви 

кажа, че в СУ „Трайко Симеонов“ е друга фирма, училището в кв. „Дивдядово“ – друга фирма, с. 
Царев брод – друг. Разговори, които сме провели, за да привлечем друг клиент – ДКЦ-то. Те са с 
друга фирма, към април месец им изтича договора, говорили сме с управителя евентуално ние да 
поемем, за да можем да увеличим приходите.  

Това, което ви беше предложено и вие го утвърдихте на сесия, повишихме и цените на 
предоставените услуги, целта ни е и вилата, която стопанисваме също да намалим разходите. 
Едно е вече от различните разходи, които имаме за отопление и т.н., другото е да бъде по-активно 

използвана тази вила, да има съответно някакви приходи. Към момента са недостатъчни, не 
можем да покрием заплатите на тези, които са горе нищо, че са минимални. Бюджетната ни 

дейност знаете, че охраняваме детски градини, обекти свързани с Общината. Паметникът 
охраняваме. Други, където не получаваме нещо от Общината са парковете, които охраняваме. Аз 
също искам да кажа, че за този парк също съм поставил задача, който е зад Военното училище, 
защото лично видях като обходих местата, а пък аз съм човек, който обичам да ходя по обектите, 
не ме мързи. Не, че са махнати пейките, счупени са. Там има и нещо друго, сега като се разлисти 

се събират да не казвам какви и какво правят. Заради това там ще искам да се поставят и камери, 

за да може да охраняваме това имущество, тя е наистина на хубаво място. На този етап това мога 
да ви докладвам, като нов директор.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Какви са приходите от стопанисваната 
вила за миналата година?“ 

Г-жа Мариела Каракашева- гл. счетоводител на ОП „Стопанска и охранителна 

дейност“ – „10 000 лв.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Това на месец ли?“ 

Г-жа Мариела Каракашева- гл. счетоводител на ОП „Стопанска и охранителна 

дейност“ – „За година и това пак е много. Предните години е имало по 2 000 лв. – 3 000 лв“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Добре. Другият ми въпрос е, 
възнагражденията ви миналата година са разчетени за 1 830 000 лв., тази година 
възнагражденията са 1 630 000 лв., в това число се увеличи и заплатата. Какво се случва? 

Намаляват се бройките? Намаляват се заплатите? Нещо се намалява, но какво?“  

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Искат да си ги 

компенсират вътре.“ 

Г-н Георги Георгиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Тоест трябва да си коригират бюджета?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Да. Вижте 
„параграф 02-08“  120 000 лв. за обезщетения при пенсиониране чл. 224 по КТ за неползвана 
отпуска.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Добре, МРЗ се увеличи с почти 20% ,а 
ние им намаляме бюджета за заплати с 20%?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Не, като цяло 

бюджетът им не е намален. 2 454 000 лв. ще им бъде бюджета. Със 194 000 лв. е увеличен, 

първият ред вижте.“ 
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Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Да, де ама 01-01.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „01-01, защото 

долу не са им правилно разпределени парите. Аз нямам против, Каракашева е тук да ги 

разпределим до заседанието на бюджетна комисия вярно. Чисто икономически по първи 

параграф са сложили една сума, след това тя не  съответства на съотношението с осигуровките. 
Това е, което съм им гледала и изчислявала по сметката, но тъй като общата сума им достига, за 
да си оправят МРЗ не съм пипала вътре. Ако искате да го поправим? И тези 113 000 лв. заявявам 

го най-отговорно те не могат това нещо да го поемат да го платят. Това трябва да остане за сметка 
на Общината.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Добре, миналата година са били 45 000 

лв., сега са 113 000 лв.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Миналата година 
са платили по „параграф 02“ и „параграф 08“ 13 000 лв., другите 30 000 лв. с компенсирана 
промяна са отишли към някой друг параграф.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Добре, сега защо е заложено 113 000 лв.?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Защото имат 
страшно много пенсионери.“ 

Г-жа Мариела Каракашева- гл. счетоводител на ОП „Стопанска и охранителна 

дейност“ – „Миналата година не са придобили право на пенсия, но тази година придобиват. Като 

кажат, че ще се пенсионират, ние трябва да го изплатим.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Особено ако имат десет години стаж с 
шест заплати.“ 

Г-н Георги Георгиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„За колко човека става въпрос?“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Особено ако са поканени да го свършат 
това нещо.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Като цяло ще им 

стигнат парите да си увеличат МРЗ.“ 

Г-н Сунай Садък - председател на ПК ИПОСКСОИ – „Ще извършите ли корекция до 

сесията?“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Тяхна работа.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Искате ли 

корекция да направим?“ 

Г-жа Мариела Каракашева- гл. счетоводител на ОП „Стопанска и охранителна 

дейност“ – „Както кажете.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Вижте се след заседанието и уточнете.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „По-добре е да 
бъде извършена корекцията, за да има някаква последователност в нещата. Сравнявайки 

догодина пак ще се чудим.“ 

Г-н Златин Кайряков – член на ПК ИПОСКСОИ – „Понеже в Шумен си страдаме много 

от вандализма в парковете и детските площадки и аз преди седем-осем години бях подхванал 

една инициатива. Ясно ми е, че няма ли изградено видеонаблюдение навсякъде в парковете и 

детските площадки. Ние не можем да поддържаме нищо читаво, както трябва нито детски 

съоръжения, нито съоръжения за спорт, нито настилки. Предвиждате ли нещо тази година в тази 

посока да се увеличат точките на видеонаблюдение?“ 

Г-н Митко Йоцов – директор на ОП „Стопанска и охранителна дейност“ – „Да, 
предвиждаме това нещо, тъй като то е предвидено миналата година, но не направено. Едното от 
нещата, което сме си го заложили при нас е „Кьошковете“, това е едното. Второто, в момента 
възстановяваме, тъй като октомври месец системата от четиринадесет камери работят пет на 
Градска градина. Има докладна записка, има уведомително писмо до заместник-кмета по 

строителството, в което искаме нашето предприятие „Строителство и благоустройство“, да ни 

извърши нещата, другото безплатно ще си го направим по договора „Телепол“ с камерите. Говоря 
за Градската градина допълнителни точки, допълнителна точка ще искаме да изградим освен да 
възстановим тази, която е в парка „Оборище“, да сложим и отзаде, защото отзаде на паметника и 

„Среброва къща“ също е без обхват. Госпожата докладва тук, но „Среброва къща“ е общинска 
собственост и трябва и там да се запази. Смятаме да има и видеонаблюдение и по изградените 
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детски площадки. Има детски площадки, които са изградени и са вандалски счупени и то от точно 

тези, за които ги правим те ги чупят. Ще ви кажа, до ВиК има такава. Ходих, гледах ама сома 
гледам. В момента точно това, което обсъждаме да видим откъде поетапно да оправим тези неща. 
Имаме план.“ 

Г-н Златин Кайряков – член на ПК ИПОСКСОИ – „До ВиК имаше камера, не знам дали 

стои още кутията? В Тракийския, голямата площадка срещу СУ „Васил Левски“, там беше 
изградено видеонаблюдение. Общо бяха набелязани около тридесет и осем проблемни места – 

паркове и детски площадки. Лошото е, че през годините само говорим и с много бавни темпове 
се върви, а пък нямаме една читава детска площадка, за която да кажеш, че всичко е ОК. 

Проблемът е вандализмът, Общината ремонтира и след две седмици пак е в същото състояние. 
Затова питам тази година нещо по-ударно дали ще се свърши?“ 

Г-н Митко Йоцов – директор на ОП „Стопанска и охранителна дейност“ – „Аз ви 

казах, написал съм, подготвил съм такива докладни записки. Без разрешение никой не може да 
прави такива неща. Да, това което го докладвахме до този етап ще се направи. Работим по този 

въпрос и оглеждаме всеки един обект. Нека да видим какво можем да си позволим като средства.“ 

Г-н Златин Кайряков – член на ПК ИПОСКСОИ – „Защото инвестицията във 
видеонаблюдение е много минимална в сравнение с уредите, които се поставят на детската 
площадка.“ 

 Г-н Митко Йоцов – директор на ОП „Стопанска и охранителна дейност“ – „Имаме го 

предвид и това нещо ще бъде докладвано на общинска администрация, съответно и вие ще бъдете 
запознати като общински съветници.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Г-н Йоцов, аз само 

да Ви подкрепя, воден е разговор с инспекторите от бюджетна дейност „Чистота“ те също да 
подпомогнат тази дейност, която е свързана с нарушаване целостта на обществените места – 

детски площадки, междублокови пространства.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Да попитам само тази вила, където 

казахте, че е на загуба и има проблеми със стопанисването, обмисляли ли сте да я отдавате под 

наем или някакво ПЧП да се направи срещу ремонт, с концесия и т.н., за да може Общината да 
генерира някакви приходи, а не да бъде в разход?“ 

Г-н Митко Йоцов – директор на ОП „Стопанска и охранителна дейност“ – „Отговарям 

директно, не е обмисляно такова нещо, тъй като по принцип вилата е за представителни нужди и 

съответно това, което внесохме сега в сесията за тази година за приходната част е  да се отдава 
както за представителни нужди, така и за общинската администрация, за общинските съветници. 

Подготвил съм заповед, чакам да мине сега наистина бюджета по съвсем друг начин ще бъде 
организацията, но тази заповед аз съм я пуснал към кмета, тя ще си излезе като кметска заповед, 

защото така е редно.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „А защо примерно да не мине към 

предприятието по туризъм, което по му подхожда да я стопанисва тази вила?“ 

Г-н Митко Йоцов – директор на ОП „Стопанска и охранителна дейност“ – „Решението 

е на общинските съветници. На мен, каквото ми кажете това ще изпълня. Аз в момента 
изпълнявам ваше решение от документите, с които съм се запознал. Друго не мога да направя.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Аз искам  да попитам, какво бихте 
направили Вие, относно конкурентоспособността на тези охранители, за които говорихте по 

училищата? Причината, за да наемат външни фирми, а не предприятието е точно цената на един 

човек охрана на училище. Сметката беше, че около 2 350 лв. е себестойността за един месец за 
един охранител. Защитена е тази сума с обезщетението, което е за МРЗ плюс класа, плюс 
плащанията, които трябва да се правят по КТ и наредбите за лицата, които работят при такива 
условия на труд, плюс осигуровки и плюс данъка, формират точно тази сума. Предвиждат ли се 
някакви действия, тъй като тази цена е неконкурентноспособно на пазара. Съответно, колкото и 

разговори да се водят с директори на училища те ако не са и приятели, и не искат да Ви направят 
услуга, а пък те трябва да ощетят себе си няма да сключат договор с предприятието.“ 

 Г-н Митко Йоцов – директор на ОП „Стопанска и охранителна дейност“ – „Цената е 
конкурентна между другото. Единственото, което визирате това е СУ „Трайко Симеонов“, там 

не знам на каква сума и какво му плащат на пазача. Аз ви казах от 150 човека, 130 са на МРЗ. 
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Оттук- нататък тръгваме от тази заплата. Защо не отидат другите охранителни фирми? Техните 
оферти са много по-високи от нашите.“ 

 Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Да, обаче фактите говорят друго. Все пак 

няколко училища са се отказали от това нещо.“ 

Г-н Митко Йоцов – директор на ОП „Стопанска и охранителна дейност“ – „Едно 

училище се е отказало, другите изобщо нямат охрана. Разговарях с всеки директор, те са 
възхитени от охраната, която дават. Приобщили са охранителите в техните колективи и ги 

чувстват като техни хора. Минах по всички ДГ, те нямат забележка за услугата, която даваме. 
Всички са много доволни. Друг е въпросът с делегираните бюджети. Конкурентноспособни сме.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Аз имам въпроси към общинска 
администрация. Има заложени шест площадки, те са еднотипни, а ги залагате шест пъти да 
проектирате едно и също нещо. Те са еднотипни проекти, отиваш при фирмата изпълнител и те 
ти дават такъв, такъв проект.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Значи не са 
въпросите към мен, но искам да кажа друго нещо, че съгласно чл. 148, проектирането е част от 
началото на едно СМР.“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Проектиране на подпорна стена ул. 

„Янко Сакъзов“ – 105 000 лв. Проектиране?“ 

Г-н Златин Кайряков – член на ПК ИПОСКСОИ – „Там предполагам, че е проектиране и 

изпълнение.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Не, не няма да е 
това, моля ви се. Капиталовата програма се съставя от дирекция УТ. Те ги пишат тези неща.“ 

Г-н Сунай Садък - председател на ПК ИПОСКСОИ – „Аз предлагам на г-н Петров да 
дойде на бюджетна комисия в 15:00 часа, да си зададе въпросите.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Извинявайте, 
заместник-кмет съм по „Бюджет и финанси“, поемам ангажимента да предам въпросите на 
земестник-кмета по строителство. Първият Ви въпрос е за детските площадки нали така? 

Конкретно какво? Защо тези?“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „Защо проектираме шест?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Следващият Ви 

въпрос?“ 

Г-н Петър Петров – член на ПК ИПОСКСОИ – „За ул. „Янко Сакъзов“, подпорна стена 
105 000 лв. проектиране? Не изпълнение, проектиране. После подпорна стена ул. „Перущица“ 

30 000 лв. проектиране?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Проектирането по 

принцип е процент от СМР дейностите.“ 

 Г-н Златин Кайряков – член на ПК ИПОСКСОИ – „Аз имам един въпрос, декември месец 

за проектиране на ремонта на детско отделение бяха взети едни 40 000 лв. от предния бюджет от 
ген плана на Кьошковете. Обещахте, че тази година ще ги върнете, не ги видях.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Не ги предложиха 
колегите. Поставено е на въпрос пред тях вчера след като разговаряхме в ПК ТРСУ. Ще поставя 
този въпрос отново.“ 

Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата 
докладна записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната 
записка. 

 

Гласуване по т. 6: 

С 3 гласа „за“, 1 „против“ и 2 „въздържали се“, комисията няма взето 

решение.  

 
2. Приемане на изменение и допълнение в Наредба за определянето и администрирането 

на местните  такси и цени на услуги на територията на Община Шумен.. - докладна записка от 
проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 7 от дневния ред на предстоящата 

сесия/. 



 17

Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 
мнения и становища. 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Само един коментар. Ние сме го гледали 

единственото, което беше е да мине законовият срок за обсъждане. Предлагам да гласуваме „за“.“ 

Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата 
докладна записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната 
записка. 

Гласуване по т. 7: 

С 6 гласа „за“, без „против“ и без  „въздържали се“, комисията подкрепя 

решението от докладната записка.  
 

3. Представяне на Програма за управление на Община Шумен в мандат 2023-2027 г. - 

докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 8 от дневния ред на 

предстоящата сесия/. 

Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 
мнения и становища. 

Няма желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата докладна 
записка.  

Гласуване по т. 8: 

С 4 гласа „за“, без „против“ и 2 „въздържали се“, комисията приема 

информацията от докладната записка.  
 

4. Предоставяне на активи-публична общинска собственост /ПОС/, съгласно чл. 19 от 
Закона за водите. - докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 10 

от дневния ред на предстоящата сесия/. 

Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 
мнения и становища. 

Няма желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата докладна 
записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната записка. 

Гласуване по т. 10: 

С 6 гласа „за“, без „против“ и без  „въздържали се“, комисията подкрепя 

решението от докладната записка.  
 

5. Одобряване на предварителното съгласие, постигнато със собствениците на поземлени 

имоти, засегнати от предстоящото разширение на Гробищен парк на кв. Дивдядово, гр. Шумен. 

- докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 11 от дневния ред 

на предстоящата сесия/. 

Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 
мнения и становища. 

Няма желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата докладна 
записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната записка. 

Гласуване по т. 11: 

С 6 гласа „за“, без „против“ и без  „въздържали се“, комисията подкрепя 

решението от докладната записка. 
 

6. Отдаване под наем чрез търг на част от недвижим имот - публична общинска собственост 
за търговска дейност, на основание чл.14, ал.7 от ЗОС - докладна записка от проф. Христо 

Христов – кмет на община Шумен. /т. 12 от дневния ред на предстоящата сесия/. 

Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 
мнения и становища. 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Аз имам коментар. Предлагам в проекта 
за решение да се изпише с цифри началната тръжна цена. Просто да бъде конкретно написано.“ 
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Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата 
докладна записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната 
записка, ведно с направеното предложение за корекция.  

Гласуване по т. 12: 

С 5 гласа „за“, без „против“ и 1 „въздържал се“, комисията подкрепя 

решението от докладната записка със следната корекция: В т. 1.2. от проекта 

за решение, вместо „Началната тръжна цена да се определи по реда на 

Наредбата за базисни наемни цени при отдаване под наем на общинско 

имущество на Общински съвет – Шумен“ да се изпише с конкретни цифри.   
 

7. Промяна на статута на сграда с идентификатор 83510.668.59.1, находяща се в гр. Шумен, 

ул. „Гоце Делчев“ № 7, предоставени за управление на ОП „ОЖИ“. - докладна записка от проф. 

Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 13 от дневния ред на предстоящата сесия/. 

Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 
мнения и становища. 

Г-н Николай Колев - заместник-кмет по „Икономическо развитие“ – „Г-н Председател, 

имам предложение относно промяна в проекта за решение. Точка три придобива следният вид, 

зачитам: „След добавяне на сградата в списъка за нежилищни имоти, ОП „ОЖИ“ да предаде за 
управление имота на Община Шумен чрез съставяне на протокол. И добавяме нова точка 

четири, която да гласи: „Сградата да се използват за социална услуга в помощ на възрастни 

хора.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Това не е ли къщата, която в момента 
действа като център?“ 

Г-н Николай Колев - заместник-кмет по „Икономическо развитие“ – „Беше отдавана 
под наем на нуждаещи се, но в момента искаме да бъде имот само за социално предназначение. 
Да се участва по проект „Красива България“ със съфинансиране от страна на Общината, за да 
може да се изгради център за възрастни хора с деменция.“ 

Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Този център какъв статут ще има?“ 

Г-жа Пенка Василева – началник отдел УОС – „Да поясня за самата къща. Не искаме вече 
тази къща, която се използваше за социални услуги, но след като на ул. „Гоце Делчев“ имахме 
цял етаж, който беше предоставен точно за социални услуги, те бяха пребазирани там. От 2021г.  
тя е на Общината за отдаване под наем. Сега възниква необходимост пак да се ползва за социални 

услуги, тъй като настанените са пребазирани на друго място.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Тоест ще кандидатстваме за такава 
социална услуга, която да извършва Общината? За държавно делегирана дейност ли ще е?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Да, така обясниха 
от социалният ресор, че в момента услугата ще бъде местно финансирана, която ще стартира с 
проекта. В есенният период, когато те подават документи за държавно делегиране, ще бъде 
включена в картата за държано делегиране.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „В картата за социалните услуги на 
територията на страната попадаме ли? Казвам го да не би да го направим, да кандидатстваме и 

да не ни одобрят и да си остане местна дейност като цяло.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Категорично 

картата не съм я виждала, за да мога да отговоря. Ще предам на колегите.“ 

 

Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата 
докладна записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната 
записка, ведно с направеното предложение за корекция от страна на общинска администрация.  

 Гласуване по т. 13: 

С 6 гласа „за“, без „против“ и без  „въздържали се“, комисията подкрепя 

решението от докладната записка със следните корекции: 



 19

1. Точка 3 от проекта за решение придобива следният вид: „След добавяне на 
сградата в списъка за нежилищни имоти, ОП „ОЖИ“ да предаде за управление 
имота на Община Шумен чрез съставяне на протокол.“ 

2. Добавя се нова точка 4 в проекта за решение със следният текст: „Сградата 
да се използват за социална услуга в помощ на възрастни хора.“ 

 

8. Отчет за изпълнението на решенията на Общински съвет за 2023 година. - докладна 
записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 15 от дневния ред на 

предстоящата сесия/. 
Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 

мнения и становища. 
Няма желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата докладна 

записка. Комисията пристъпи към гласуване на докладната записка. 
Гласуване по т. 15: 

Комисията приема за информация докладната записка. 
 

9. ДАВАНЕ НА СЪГЛАСИЕ ОТ ОБЩИНСКИ СЪВЕТ-ШУМЕН ЗА ЧЛЕНСТВО НА 

ОБЩИНА ШУМЕН В СДРУЖЕНИЕ С НЕСТОПАНСКА ЦЕЛ "АСОЦИАЦИЯ НА 

БЪЛГАРСКИТЕ ГРАДОВЕ И РЕГИОНИ"  И ОПРЕДЕЛЯНЕ ПРЕДСТАВИТЕЛ В СЪЩОТО. - 

докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 17 от дневния ред 

на предстоящата сесия/. 

Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 
мнения и становища. 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Аз имам въпрос по докладната. Колко е 
членският внос? Не го пише в документите.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Пише го. Две цени 

даже образувахме с Въков.“ 

Г-н Румен Въков – ст. юрисконсулт – „По 0,03 лв. на жител. Извадил съм справка на 
регистрирани по постоянен и настоящ адрес, тъй като зависи по коя скала ще ни оценят.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Пише го, но не в решението.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Г-н Данчев, също 

не бяхме на ясно дали вземат жител, като жител по статистика, защото тогава са по-малко, дали 

вземат жител по постоянен и настоящ адрес. Вие ако дадете съгласие като Общински съвет да 
станем член, ще внесем и точният размер.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Аз по-скоро искам цялостната 
концепция. Има още партньорства назад в сесията, вероятно ще има и други, всякакви асоциации 

се създават. Тези около 3 000 лв. на година не биха ни съборили, но каква е ползата, доколко е 
легитимна, колко общини подобно на нашата са се включили? Гледам, че Ергин Емин е 
председател на УС, тоест те са създали едно звено за управление и сега канят общини да се 
присъединят.“ 

Г-н Румен Въков – ст. юрисконсулт – „В комисията по евро проекти също беше разгледана 
точката и имаше предложение ако ни приемат за член догодина да се представи отчет какво се е 
свършило през тази година. От това, което гледах като информация на техният сайт член е бил в 
годините назад, стария кмет Веселин Златев. Имало е и други физически лица – Татяна Кипрова 
и Сашко Кунев, в старият период от време. По първоначална информация имат идеи за 
партньорства. Предлагаме ви да се включим, като член оттам-нататък ползите какви и колко ще 
бъдат никой не може да каже. Членският внос ще бъде около 3 000 лв., но решението в крайна 
сметка е ваше.“ 

 Г-н Ивайло Илиев - член на ПК ИПОСКСОИ –„Има ли информация дали може да 
прекратим членството си?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Да.“ 
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Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата 
докладна записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната 
записка. 

Гласуване по т. 17: 

С 5 гласа „за“, без „против“ и 1  „въздържал се“, комисията подкрепя 

решението от докладната записка. 

 

10. Даване на съгласие от Общински съвет-Шумен за участие на Община Шумен като 

партньор на „ОПЕРАТОР НА ИНДУСТРИАЛЕН ПАРК ШУМЕН“ ЕООД с проектно 

предложение № BG-RRP-3.007-0006 „Развитие на “ИНДУСТРИАЛЕН ПАРК ШУМЕН“ АД, чрез 
изграждане, реконструкция и рехабилитация на довеждащата и вътрешната техническа 
инфраструктура в границите на индустриалния парк с цел привличане на допълнителни 

инвеститори“ от 16.11.2023г. за получаване на безвъзмездни средства по процедура чрез подбор 

на предложения за изпълнение на инвестиции от крайни получатели BG-RRP-3.007 „Програма за 
публична подкрепа за развитието на индустриални райони, паркове и подобни територии  и за 
привличане на инвестиции (AttractInvestBG)“. - докладна записка от проф. Христо Христов – 

кмет на община Шумен /т. 18 от дневния ред на предстоящата сесия/. 

Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 
мнения и становища. 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Тежестта за Общината в проекта за 
решение ще бъде в размер на 31 800 лв., поне така е написано в точка две. В самото споразумение 
и писмото, Община Шумен финансира 80 % от проекта на стойност 159 000 лв., включително 

ДДС в размер на 31 852 лв., тоест Общината трябва да плати тези пари.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Да.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Ама в проекта за решение го няма. Тоест 
Общината трябва да ги плати, след като се отчете Общината да и бъде възстановен този разход 

без тези 31 852 лв. Трябва да си преработите проекта за решение, защото тук не става въпрос ние 
да платим тези 159 000 лв., тоест в проекта за решение го няма.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – „Тези 31 852 лв. 
възникват като финансов ангажимент на Общината, извън общоприетите правила. Това ДДС, 

който е невъзстановим, защото е публичен актив.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Аз разбирам, че 31 852 лв. е 
съфинансирането.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ – 

„Съфинансирането, което е извън правилата на проекта. „ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Така, но по текущо изпълнение на 
проекта и съгласно изпълнението трябва Община Шумен да заплати целият проект, след което 

да изчака да и върнат парите. Не ме разбирайте погрешно, не съм против. Това трябва да е 
подплатено с решение.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ –„Говорим за 
временен безлихвен заем ли?“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Ами, да.“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ –„Вие нали ни го 

гласувате с бюджета 76 параграф. Споразумението се сключва между Община Шумен, тя е 
партньор, кандидата е „Индустриален парк“ АД. Те кандидатстват, за да се случат точките и да 
мине оценяването и тъй като е интегрирана териториална единица, задължителният партньор сме 
ние, защото собствеността е наша. След като сключим това споразумение с тях, започва 
изпълнението. Вече тук ние провеждаме обществена поръчка, защото сме публичен възложител, 

ние правим плащанията като временни безлихвени, отчитаме ги по реда на обществената поръчка 
и след това МВУ ни възстановява пари чрез наблюдаващ орган на МИРА. Поради това тези 

безлихвени заеми ги увеличихме заради училищата и тези наши ангажименти.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Да де, но безлихвените заеми са за наши 

проекти, а ние тук сме партньори.“ 
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 Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ –„Нямам против да 
го формулираме като текст, че ще се ползва мостово финансиране, г-н Данчев.“ 

 Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Според мен трябва да го има, както го 

има във всички останали наши си проекти и ви предлагам размера да не е „на“, а „до“ .“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ –„Добре, ние 
коментирахме с колегите и на ДДС- то да е „до“, защото то ще възникне след като обществената 
поръчка мине, тя сигурно ще се намали там.“ 

Г-н Сунай Садък - председател на ПК ИПОСКСОИ – „Има техническа грешка при 

номерацията в решението нека я коригираме и Вие допълнителна точка ли предлагате?“ 

Г-жа Десислава Петрова – заместник-кмет „Бюджет и финанси“ –„Първо искам да 
кажа, че приемам предложението във втора точка да се чете „до 31852.35 лева“, защото 

финансовото им предложение е така, както и „в размер на 80 %“ да се чете „в размер до 80 %“. 

Предлагаме и нова точка, след корекцията точка 5 със следният текст: „Дава съгласие Кметът на 
Община Шумен да ползва временен безлихвен заем в размер до 159 261,76 лв.“ 

Г-н Данаил Данчев - член на ПК ИПОСКСОИ – „Аз смятам, че това решение е 
необходимо, защото ние не сме бенефициент.“ 

  

Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата 
докладна записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната 
записка ведно с направените предложения. 

Гласуване по т. 18: 

С 6 гласа „за“, без „против“ и без  „въздържали се“, комисията подкрепя 

решението от докладната записка като със следните корекции: 

1. Коригира техническа грешка при номерацията в проекта за решение; 

2. В точка 2 от проекта за решение вместо „в размер на 80 %“ да се чете 

„в размер до 80 %“ и вместо „в размер на 31852.35 лева“ да се чете „в размер 

до 31852.35 лева“; 

3.  Добавя нова точка 5 със следният текст: „Дава съгласие Кметът на 

Община Шумен да ползва временен безлихвен заем в размер до 159 261,76 лв.“ 
 

11. Одобряване от Общински съвет Шумен на споразумение за сътрудничество между 

община Шумен и Сдружение с нестопанска цел „Българска асоциация за пещерен и еко туризъм“. 

- докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 19 от дневния ред 

на предстоящата сесия/. 

Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 
мнения и становища. 

Няма желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата докладна 
записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната записка. 

Гласуване по т. 19: 

С 5 гласа „за“, без „против“ и 1 „въздържал се“, комисията подкрепя 

решението от докладната записка. 
 

12. Прилагане разпоредбите на чл. 6, ал. 1 от Закона за общинската собственост, чл. 15, ал. 

3 във връзка с чл. 15, ал. 5 от ЗУТ, чл. 2, ал. 4 и чл. 50, ал. 1 от Наредбата за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинско имущество за: 

Прилагане на уличната регулация на УПИ ІІІ-235 в кв. 24 по плана на кв. Макак, гр. Шумен 

и 

Промяна границата между имот с идентификатор 83510.678.321и имот с идентификатор 

83510.678.327 по КККР на гр. Шумен. - докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на 
община Шумен /т. 21 от дневния ред на предстоящата сесия/. 

Г-н Сунай Садък представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 
мнения и становища. 
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Няма желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата докладна 
записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната записка. 

 

Гласуване по т. 21: 

С 6 гласа „за“, без „против“ и без  „въздържали се“, комисията подкрепя 

решението от докладната записка. 
 

II. Текущи материали. 

 

1. Отговор с Рег. № 74-00-017/24.01.2024 г. от  ОИЦ Шумен, относно писмо с Рег. № 61-

01-006/04.01.2024 г. от Сдружение на собственици.  

Комисията прие за информация.  

 

2. Искане с Рег. № 94-00-428/29.01.2024 г. от жителите на кв. Мътница, членове на 
читалище „Отец Паисий 1929“ – гр. Шумен, кв. Мътница и членове на читалищно настоятелство 

при читалище „Отец Паисий 1929“ – гр. Шумен, кв. Мътница 
Г-н Сунай Садък представи текста от искането.  

Гласуване: 

С 6 гласа „за“, без „против“ и без  „въздържали се“, комисията насочва 

искането към общинска администрация за становище, след получаване на 

същото членовете на комисията да бъдат уведомени.  
 

3. Уведомително писмо с Рег. № ЕО-Ш-287 / 01.02.2024 г. от Съюз за стопанска 
инициатива. 

Комисията прие за информация.  

 

 

Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито в 12:52 часа. 
 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ на ПК:  

                      /Сунай Садък/ 

 

 

Протоколист:   
/София Язаджи/ 


